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Verslag Overlegorgaan 
Nationaal Park Zuid-Kennemerland 
d.d. 9 juni 2023, 10.00-12.30u  
Locatie: De Zandwaaier 
 

Aanwezig Afwezig 
Mevr. A. Baerveldt (voorzitter) 
Mevr. S. Greeuw (NPZK, secretaris) 
Dhr. S. Smeets (gemeente Velsen) 
Dhr. H. Wijkhuisen (gemeente Bloemendaal) 
Dhr. R. Berkhout (gemeente Haarlem) 
Mw. S. van Wesemael (PWN)  
Dhr. R. Meijers (IVN) 
Mevr. M. Kuipers (PWN) 
Dhr. J. van Herk (projectleider LNV subsidie)  
Mevr. S. Scheffer (notulist) 
Gast: Dhr. H. Homan (regiodirecteur ProRail), t/m 
agendapunt 4 
 
 
 

Mw. P. Schut (IVN) 
Mevr. M. Osterhaus (NM)  
Dhr. L. Carree (gemeente Zandvoort) 
Mevr. R. Tienkamp (SBB)  
Dhr. B. Knapp (Hoogheemraadschap Rijnland) 
 
Bijlagen 
Geen 
 
Kopie aan 
Adviescommissie NPZK 
 
 

 
1. Opening en vaststelling agenda 

Mevrouw Baerveldt opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Mevrouw Osterhaus, de 
heer Carree, de heer Knapp, mevrouw Tienkamp en mevrouw Schut zijn afwezig. Mevrouw Baerveldt 
heet de heer Homan van harte welkom. Hij is vanuit ProRail ten behoeve van agendapunt 4 als gast 
aanwezig. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 
2. Mededelingen en ingekomen stukken 

 
Nieuw Beheer- en Ontwikkelplan NPZK  
Mevrouw Kuipers licht toe dat met een afvaardiging van de AC het oude beheer- en ontwikkelplan (BOP) 
is geëvalueerd. Op basis daarvan is een uitvraag opgesteld om te komen tot een bureau dat het 
vervolgproces kan begeleiden. Als voor de zomervakantie een keuze kan worden gemaakt, start na de 
zomervakantie het verdere totstandkomingsproces. Het OO wordt vroeg in het proces betrokken; ook 
voor de inhoud. Mevrouw Kuipers is de trekker van het team dat de uitbesteding coördineert. Daarna 
wordt het proces geleid door een kernteam dat gezamenlijk de regie voert op het proces. Voor dit team 
worden nog deelnemers gezocht. Het zal bestaan uit een vertegenwoordiger namens NP2.0, een TBO, 
een gemeente en mogelijk de secretaris van het NPZK. Op ambtelijk niveau vindt de afstemming voor de 
samenstelling plaats. Indien inzet vanuit het OO ten aanzien van de samenstelling nodig is, wordt 
hierover contact opgenomen. Tijdens het volgende OO wordt het thema ‘nieuw Beheer- en 
Ontwikkelplan NPZK’ inhoudelijk geagendeerd.  
 
Onderzoeksproject WildlifeNL 
De informatie over het onderzoeksproject wordt ter kennisgeving aangenomen.  
 
Leernetwerken NPLG en Gezondheid en Europarcs conferentie (3-6 oktober, Leeuwarden)  
Bij belangstelling om aan een van beide bijeenkomsten deel te nemen, ontvangen mevrouw Baerveldt 
en mevrouw Greeuw graag bericht.  
 
Mevrouw Van Wesemael meldt dat de komende periode de vergaderruimte en horeca van het 
bezoekerscentrum worden aangepast. Eind 2023 worden de werkzaamheden afgerond.  

 
3. Rondje ontwikkelingen NPZK 

De heer Wijkhuisen meldt dat in de Bloemendaalse gemeenteraad unaniem een motie is aangenomen 
over het openhouden van het noordelijke fietspad naar Kattendel.   
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De heer Smeets meldt dat gewerkt wordt aan vervolgstappen voor de verbindingszone tussen NPZK en 
Spaarnwoude. Samen met het PPLG en de regiodeal is dit een van de mogelijkheden die bij kan dragen 
aan versnelling in de gewenste ontwikkelingen. Verder vindt overleg plaats over de inzet voor de 
duintuinen.  
 
De heer Berkhout meldt dat op 7 juni overleg heeft plaatsgevonden met de regioraden in Zuid-
Kennemerland. Landschap heeft een prominente rol in de centrale agenda voor de vier betreffende 
gemeenten. Dit heeft onder meer betrekking op identiteit, de meerwaarde voor de MRA, de 
constatering dat landschap geen vanzelfsprekendheid is maar iets dat onderhouden moet worden en de 
combinatie met recreatie. De aansluiting met de IJmond wordt gezocht. Een vervolgstap is het zorgen 
voor een koppeling met de regiodeal, de MRA e.d.  
 
De heer Meijers meldt dat de vrijwilligersdag wordt voorbereid, evenals een dag voor de gastheren in 
samenhang met het Groene Strand bij Bloemendaal. Verder is er verhoogde alertheid bij de 
boswachters vanwege brandgevaar. Vanwege de situatie start de brandpreventiecampagne eerder dan 
gepland en stopt de broedvogelcampagne derhalve ook eerder. Deze campagne betreft vooral de 
banners in het park om de bezoekers te attenderen alert te zijn en afval op te ruimen. Mevrouw Van 
Wesemael voegt toe dat alle codes ten aanzien van brandpreventie worden gevolgd. Door de goede 
bezetting met boswachters in het gebied worden eventuele situaties snel opgemerkt. PWN heeft samen 
met gemeente Bloemendaal een living lab over het thema brandpreventie waarbij ook bewoners 
worden betrokken. Mevrouw Greeuw meldt tenslotte dat een aantal maanden geleden in de AC vanuit 
de veiligheidsregio Kennemerland een presentatie over natuurbrandbestrijding is gegeven.  

 
4. Presentatie ProRail 

De heer Homan, regiodirecteur Randstad Noord bij ProRail, geeft aan de hand van een presentatie een 
toelichting op de doelstellingen en activiteiten van ProRail. Aanleiding voor zijn aanwezigheid bij het OO 
is een eerder werkbezoek bij het ecoduct en het verzoek dat toen aan hem is gedaan om een toelichting 
op het werk van ProRail en met name de raakvlakken met het NPZK te geven.  
De raakvlakken zitten met name op het grote oppervlakte grond dat in bezit is van ProRail vanwege het 
spoornetwerk en op de duurzaamheidsdoelstellingen waar de organisatie op stuurt. Tijdens de 
presentatie komen de volgende punten aan de orde waar een afspraak over wordt gemaakt: 
 
- Bermbeheer: ProRail draagt de verantwoordelijkheid voor veiligheid en het behouden van 

zichtlijnen naast het spoor. Thema’s als biodiversiteit, onkruidbestrijding, het inzetten van 
ongebruikte grond rondom spoor en stations om versnippering van natuur tegen te gaan, 
verplaatsen van jonge bomen en het contact met natuurbeheerders en omwonenden komen hierbij 
aan de orde. Voor de onkruidbestrijding wordt nu nog gewerkt met een niet duurzaam middel dat 
per 2025 vervangen moet worden. De heer Homan ontvangt graag suggesties voor 
milieuvriendelijkere alternatieven.  

- Naar aanleiding van de inzet van ProRail op hergebruik van materialen wordt de afspraak gemaakt 
dat hij en de heer Berkhout nader in gesprek gaan over hoe het verhaal daarachter meer 
gezamenlijk kan worden uitgedragen. Niet alleen vanwege de inzet die vanuit de regio en de MRA 
hierop wordt gepleegd, maar ook vanwege de constatering dat vanuit de verschillende organisaties 
dezelfde partijen worden benaderd voor werkzaamheden en gezamenlijke afstemming over de 
eisen die worden gesteld de ontwikkeling ten aanzien van duurzaamheid kan bevorderen.  

- Ten aanzien van het stopzetten van de buitenpoort Santpoort-Noord geeft de heer Van Herk aan 
deze ontwikkeling graag te willen reactiveren ook ten aanzien van het gebied rondom het station. Er  
wordt afgesproken dat hiervoor in eerste instantie moet worden onderzocht wat de reden is 
geweest om deze ontwikkeling te stoppen en wat de inzet van de NS is op dit thema. De heer 
Homan geeft aan graag de verbinding met de regiodirecteur van de NS te willen leggen. Mevrouw 
Baerveldt voegt toe dat een stapsgewijze aanpak belangrijk is door eerst het buitengebied te 
ontwikkelen waardoor de bezoekers volgen. Mevrouw Van Wesemael doet het verzoek om ook de 
verbinding met Zandvoort hierin te betrekken. Mevrouw Kuipers voegt toe dat contact met 
Spaarnwoude Park over de stations Halfweg en Haarlem Spaarnwoude ook zinvol is.  

- Omdat verdroging en opwarming in de toekomst enorme impact kunnen hebben op het spoor is 
voor ProRail het voorkomen van verdere opwarming van de aarde van belang. De heer Homan gaat 
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naar aanleiding van de vraag van mevrouw Greeuw na of ProRail ook aangesloten is op de agenda 
natuurinclusief dat zich ook richt op het domein infra.   

- Omdat ProRail ook inzet doet op het plaatsen van ontvangers voor zendmasten in overkappingen 
en mevrouw Van Wesemael een concrete afstemmingsvraag heeft hierover, wordt afgesproken dat 
zij de stand van zaken uitzoekt en deze deelt met de heer Homan zodat hij de inzet vanuit ProRail 
hierop kan nagaan.  

 
Ter afsluiting dankt mevrouw Baerveldt de heer Homan hartelijk voor zijn komst en bijdrage.  
 

5. Update Projectplan NPZK 2.0 
De heer Van Herk licht toe dat het opleveren van resultaten uit de projecten uit NP 2.0 voorspoedig 
verloopt. Daarnaast is een aantal extra activiteiten toegevoegd.  
 
Er heeft een ambtelijk gesprek met gemeente Velsen, gemeente Haarlem, PNH en NPZK plaatsgevonden 
over de verbindingszone Spaarnwoude. Het is heel fijn dat gemeente Velsen bereid is de coördinerende 
rol te vervullen. Binnenkort vindt een afspraak over het vervolg plaats. Daarna volgt een gesprek met 
overheden en beheerders.  
 
Ten aanzien van de vergroening van de paardenhouderij vinden in de regio Heemskerk/Castricum 
gesprekken met twee bedrijven plaats. Over gesprekken dichterbij het NPZK vindt afstemming met PNH 
plaats. Vanuit NP2.0 worden alleen kennis en adviseurs aangeboden zodat het bedrijf zelf een voorstel 
kan ontwikkelen.  
 
Mevrouw Kuipers licht toe dat het rapport over bezoekersmanagement is besproken met Maaike 
Kamps, programmamanager PPLG van PNH.  Zij was hier positief over omdat de kansen en 
recreatieopgaven van de regio in beeld zijn gebracht en dat kan goed worden gebruikt in het PPLG.  
Er is goede motivatie om door te gaan op het thema. 26 juni vindt een vervolgoverleg plaats. Ook is er 
landelijke interesse zoals vanuit de landelijke werkgroep bezoekersmanagement van het NBTC. Lokaal 
leidt het ook tot concrete vragen en samenwerking. Zo is Spaarnwoude bezig met de herinrichting van 
de ingang bij Snowworld. Mevrouw Kuipers is gevraagd om vanuit het NPZK aan te sluiten vanuit het 
perspectief wat er in de regio leeft. Ook gaat verder gesproken worden over de behoeften aan 
sportgroepen vanuit Spaarnwoude en het bieden van een alternatief aan sporters voor het NPZK.  
 
De heer Meijers meldt dat alle gemeenten betrokken bij NPZK zijn aangesloten op het 
duintuinenproject. Op verschillende momenten vinden bewonersontmoetingen plaats. De bekendheid 
van het project is merkbaar vergroot. Vanwege het aflopen van de financiering in het kader van NP2.0 
wordt ook nagedacht over een vervolg na 2023. Hiervoor worden de mogelijkheden voor een netwerk 
van professionals, tuinorganisaties en tuinvrijwilligers onderzocht. Dit wordt in het najaar verder 
ontwikkeld.  
 
Met overheden en beheerders heeft een gesprek over de vervolgstappen voor het Westelijk 
Tuinbouwgebied plaatsgevonden. Gemeente Haarlem heeft aangeboden om namens de partijen de 
volgende stap te zetten. De heer Berkhout licht toe dat vanuit de gemeente een gesprek met Esther 
Rommel heeft plaatsgevonden over het gebied en de regiodeal. Intern wordt aan een voorstel voor het 
vervolg gewerkt. De gemeente ziet daar kansen en kijkt actiever naar mogelijkheden die er zijn. Deze 
ontwikkeling is ook terug te zien in andere activiteiten zoals het door de gemeente  verwerven van 
grond voor natuur.  
 
De heer Van Herk meldt dat een eventuele nieuwe aanvraag voor de regiodeal met alle partijen wordt 
voorbereid. Eind juni vindt een bijeenkomst plaats om de opgaven ten aanzien van brede welvaart te 
verdiepen. Daarna wordt bepaald of een nieuwe aanvraag wordt ingediend of dat de inzet zich richt op 
het PPLG. Belangrijk is om de aanvullende aspecten ten opzichte van het PPLG goed in beeld te hebben. 
Bij een nieuwe aanvraag is ook het borgen van de betrokkenheid van PNH belangrijk. De heer Berkhout 
adviseert derhalve om de nieuwe gedeputeerde zo snel mogelijk uit te nodigen voor een werkbezoek. 
Ook het OO kan worden ingezet bij het vervolg.  

  

https://agendanatuurinclusief.nl/
https://agendanatuurinclusief.nl/
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Naar aanleiding van de vraag van de heer Van Herk of de regio vanuit de gemeenten goed in beeld is in 
het PPLG-proces, licht de heer Wijkhuisen toe dat de wethouders hebben gesproken met Maaike 
Kamps. De betrokkenheid wordt verder in het proces nader vormgegeven. De TBO’s zijn al wel 
inhoudelijk geconsulteerd. Op 13 juni is de volgende bijeenkomst van de regionale stuurgroep waarvan 
de heer Wijkhuisen namens de gemeenten lid is. Input daarvoor kan met hem gedeeld worden. De 
ontwikkelingen die er wel in de regio zijn, komen nog niet samen en daarin moet een stap worden 
gezet.  
De heer Smeets doet de suggestie om een regionale ambtelijk trekker aan te stellen om gezamenlijk de 
input te kunnen leveren. Alhoewel het proces nog erg hoogover is, hebben de diverse gemeenten 
immers wel concrete plannen. De heer Van Herk geeft aan dat voor de regiodeal de opgaven beter in 
kaart worden gebracht. Dit biedt de kans om dat ook mee te nemen in het PPLG proces. De heer 
Berkhout voegt toe dat beide ontwikkelingen een kans zijn om de ontwikkeling voor de regio steviger 
neer te zetten. Deze vormen dan één verhaal voor twee financieringslijnen.  
Mevrouw Baerveldt juicht het aanbod om de ambtelijke inzet slim vorm te geven en te verbinden toe.  
 
6. Jaarverslag 2022 
Er zijn geen vragen of opmerkingen over het jaarverslag. Het OO complimenteert allen die aan het 
document hebben meegewerkt met het mooie verslag. Het jaarverslag wordt op de website 
gepubliceerd en er komt een nieuwsbericht.  
Op voorstel van de heer Berkhout wordt afgesproken dat het ook aan de griffies van de gemeenten en 
PNH wordt gestuurd.  
 
7. Verslagen 
Het verslag van het OO van 10 maart 2023 wordt zonder wijzigingen vastgesteld.  
Het conceptverslag van de adviescommissie van 17 mei 2023 wordt ter kennisgeving aangenomen. 
 
8. Rondvraag en afsluiting 
Mevrouw Kuipers en de heer Meijers stemmen nader af over een werkbezoek van nieuwe 
statenleden van PNH, omdat mevrouw Kuipers in verband met het onderwerp recreatie hiervoor 
is benaderd.   

 
Het volgende OO-overleg vindt op 15 september 2023 in De Zandwaaier plaats. Voor dit overleg 
wordt Maaike Kamps, programmamanager PPLG, als gast uitgenodigd.  


